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  Protokół nr  3/24 

z posiedzenia wyjazdowego Komisji Edukacji, Kultury, Promocji i Sportu 

w Zespole Szkół im. W. Szafera w Złotym Potoku 

w dniu 25 lipca 2024 roku 

 

Posiedzenie  prowadził  Przewodniczący Komisji Edukacji… Bogusław Gawron. 

 

W posiedzeniu uczestniczyło siedmiu członków komisji oraz Kierownik Internatu 

Zespołu Szkół w Złotym Potoku p. Danuta Leszczyńska zgodnie z listą obecności stanowiącą 

załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

Radni nieobecni: 

- Gwidon Jelonek 

- Jan Miarzyński  

- Krzysztof Smela  

 

Porządek obrad: 

1. Funkcjonowanie Zespołu Szkół im. W. Szafera w Złotym Potoku. 

2. Sprawy wniesione i bieżące. 

 

Przebieg obrad: 

Przewodniczący Komisji Edukacji… B.Gawron dokonał otwarcia posiedzenia. Stwierdził 

quorum, powitał uczestników oraz przedstawił porządek obrad. 

 

Ad.1. 

Kierownik Internatu D. Leszczyńska przedstawiła informację stanowiącą załącznik nr 2 do 

niniejszego protokołu. W wyniku ciężkiej rekrutacji z względu na liczebność rocznika,  

w szkole udało się utworzyć jedną klasę dwuzawodową: Technik Żywienia i Usług 

Gastronomicznych – 6 osób oraz Technik Reklamy – 9 osób. Szkoła bardzo zabiegała  

o uruchomienie kierunku Technik Energetyk, ponieważ jest to nowy kierunek uruchomiony  

w tamtym roku. Niestety, nie udało się zebrać chętnych. Szkoła w ubiegłych dwóch latach 

otrzymała również dotację na pracownie dla kierunku Technik Reklamy.  

W szkole uczy się 96 uczniów w 5 klasach: 16 osób w klasie pierwszej, 25 osób w klasie 

drugiej, 20 osób w klasie trzeciej, 15 osób w klasie czwartej, 20 osób w klasie piątej. Pięciu 

uczniów uczęszcza na zajęcia rewalidacyjne. Jedna uczennica ma nauczanie indywidualne.  

W tym roku szkołę ukończyło 7 osób.  

 

Radna E. Łągiewka zapytała, jaki był to kierunek?  

 

Kierownik Internatu D. Leszczyńska odpowiedziała, że był to kierunek Technik Żywienia  

i Usług Gastronomicznych. Nie wszyscy zdali maturę, ale wszyscy zdali egzamin zawodowy.  

Kontynuując, w szkole zatrudnionych jest 22 nauczycieli, w tym jeden oddelegowany jest do 

pracy w Kuratorium Oświaty w Katowicach z Delegaturą w Częstochowie.  

W nadchodzącym roku szkolnym w internacie zaplanowano 78 miejsc i podział na trzy grupy. 

Na chwilę obecną podań o przyjęcie jest 69. Kierownik poprosiła, aby utrzymać podział te 

trzy grupy, ponieważ choć ubyło 10 osób, jest dużo dzieci posiadających orzeczenie.  

W rozporządzeniu jest zapis, że dopuszcza się tworzenie mniejszych grup integracyjnych do 

20 osób. Normalnie jest to grupa wychowawcza do 35 osób. Wyjaśniła, że od rodziców 

słyszy, że wiele szkół odsyła dzieci z orzeczeniem, natomiast oni je przyjmują i świetnie 

sobie z nimi radzą. Tym dzieciom stale trzeba pomagać. Jeśli są trzy grupy w internacie to po 

południu jest 3 wychowawców, którzy mają możliwość pomocy każdemu dziecku. 

Rozwiązanie to sprowadziło się w ubiegłym roku szkolnym. Wychowawcy muszą 

dopilnować, aby wszyscy uczniowie mieli odrobione lekcje, a jest to łatwiejsze w mniejszych 

grupach.  
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Radna E. Łągiewka zapytała, ilu jest wychowawców w internacie?  

 

Kierownik Internatu D. Leszczyńska wyjaśniła, że ma zatrudnionych wychowawców na 

etacie i nie na etacie. Na pełnym etacie zatrudnione są trzy panie. Dwóch wychowawców 

łączy w-f z internatem. Jeden Pan od energetyki, także uzupełnia godziny w internacie.  

Wychowawcy w internacie są specjalistami od różnych zawodów: energetyki, matematyki, 

fizyki, angielskiego. Dwie panie zatrudnione na etacie są po logopedii. Jest również 

polonistka, która uzupełnia etat i przychodzi na dyżury nocne. Zdawalność z polskiego 

wynosi 100%. Nie można dopuścić do sytuacji, w której uczeń z internatu będzie miał np. 

pięć jedynek z prac domowych. Uczniowie pomagają sobie nawzajem.  

 

Radna T. Pala dodała, że jest to bardzo dobre. Uczniowie uczą się obowiązkowości, pomocy 

drugiemu.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji R. Knysak zapytał, czy uczniowie chętnie odrabiają prace 

domowe skoro ich teraz nie ma?  

 

Kierownik Internatu D. Leszczyńska odpowiedziała, że jest mało rzeczy które młodzież 

robi chętnie.  

 

Radny M. Janowski dodał, że w Koziegłowach rodzice napisali pismo do dyrektora szkoły, 

że chcą aby ich dzieci miały zadawane prace domowe. Nie wyrażają zgody na brak prac 

domowych.  

 

Kierownik Internatu D. Leszczyńska powiedziała, że po tylu latach pracy nie wyobraża 

sobie, aby dzieci nie ćwiczyły – zwłaszcza w szkole podstawowej. Nie jest zwolennikiem 

braku prac domowych, ponieważ widzi w nich sens. Wszystko jest kwestią ustalenia pewnych 

zasad np. brak prac domowych w święta.  

 

Radna E. Łągiewka dodała, że uczniowie mówią, że nie wolno im dokończyć zadania  

z lekcji. Natomiast nie wolno uczyć się, a przepisywanie różnych rzeczy jest pracą manualną, 

nie jest to nauka. Jeśli uczeń słabo pisze musi ćwiczyć rękę, ponieważ w późniejszych latach 

już nie nadrobi tych braków.  

 

Kierownik Internatu D. Leszczyńska dodała, że świadomi rodzice będą wysyłać swoje 

dzieci na korepetycje, a rodzice, którzy przyjmą do wiadomości tylko to, że nie muszą nic  

z dzieckiem robić doprowadzą do sytuacji, w której zrobi się miedzy dziećmi bardzo duża 

dysproporcja.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji R. Knysak powiedział, że już tworzą się prywatne szkoły na 

bardzo wysokim poziomie.  

 

Radny M. Janowski dodał, że nie każdego rodzica na taką szkołę stać.  

 

Kierownik Internatu D. Leszczyńska kontynuowała, że egzamin zawodowy zdało siedmiu 

uczniów, natomiast maturę trzech. Pozostała trójka nie zdała jednego przedmiotu, więc ma 

możliwość poprawy w sierpniu. Jedna osoba nie zdała dwóch przedmiotów. Zdawalność  

z polskiego i angielskiego jest na poziomie 100%, piętą Achillesa jest matematyka (42%).  

Szkoła nieustannie się promuje poprzez: stronę www, facebooka, tik-toka, organizację dni 

otwartych – w tym roku gościem był Karol Okrasa, uczestnictwo w targach edukacyjnych  

w Częstochowie. Nauczyciele wychowania fizycznego są bardzo lubiani przez młodzież  
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i chętni do organizacji różnych wydarzeń. W tym roku zorganizowali spartakiadę na którą 

zaprosili 3-4 szkoły podstawowe.   

Szkoła z sukcesem zakończyła projekt Erasmus+, dzięki któremu uczniowie klasy Technik 

Żywienia i Technik Reklamy odbyli staże zawodowe w Ostrawie w Czechach. Nauczyciele 

mogli obserwować metody pracy w czeskich szkołach. Zwieńczeniem sukcesu był Dzień 

Czeski, zorganizowany w dniu 30 listopada 2023 r. Każdy projekt jest dobry bo pokazuje 

dzieciom inny świat.  

 

Radna E. Łągiewka zapytała, czy szkoła czeska bardzo różni się od naszej?  

 

Kierownik Internatu D. Leszczyńska odpowiedziała, że tak. Jest jeszcze większy luz niż  

u nas dopiero się zaczyna. Chciałaby zaznaczyć, że w szkole mają bardzo dobre dzieci. Nie 

dzieją się historie opowiadane przez nauczycieli ze szkół miejskich. Praktycznie nikt  

z uczniów nie chodzi na korepetycje. Egzaminy zawodowe nie są łatwymi egzaminami,  

w dużym stopniu opierają się na matematyce, a jednak szkoła chwali się zdawalnością 100%.  

 

Radny J. Socha dodał, że w takim razie szkoła wypuszcza dobrych fachowców.  

 

Kierownik Internatu D. Leszczyńska powiedziała, że w szkole pracuje im się bardzo 

dobrze. Jest bardzo zadowolona, że będąc szkołą na wsi mają 16 nowych uczniów. Wybitne 

szkoły w Częstochowie dalej mają wolne miejsca i szukają uczniów.  

 

Radna T. Pala zapytała z jakich terenów pochodzą uczniowie?  

 

Kierownik Internatu D. Leszczyńska poinformowała, że dzieci są ze Śląska, z naszej 

placówki z Blachowni, z jednego Domu Dziecka z terenu Częstochowy, z rodzin zastępczych, 

z Katowic.  

 

Przewodniczący Komisji B. Gawron zawnioskował o utrzymanie w roku szkolnym 

2024/2025 trzech grup wychowawczych (do 20 osób) w Internacie Zespołu Szkół  

im. W. Szafera w Złotym Potoku. 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała wniosek: 7 głosami „za”. 

 

Radny M. Janowski dodał, że rzeczywiście są w Częstochowie szkoły z prestiżem  

i możliwości po nich są większe, ale uczniowie z głównych przedmiotów chodzą na 

korepetycje. Jest to delikatnie mówiąc niesprawiedliwe.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji R. Knysak powiedział, że prestiż wiąże się z tym, że 

zdawalność jest duża, poziom jest wysoki, ale nikt nie mówi oficjalnie o korepetycjach. Jeśli 

ktoś nie pójdzie na korki to odpadnie.  

 

Radny M. Janowski dodał, że nie jest to wypracowany poziom szkoły, tylko poziom 

prywatnych nauczycieli.  

 

Radna E. Łągiewka dodała, że przy klasie 16 osobowej praca jest luksusowa.  

 

Kierownik Internatu D. Leszczyńska chciałby się jeszcze pochwalić, że z środków 

przekazanych przez Starostwo są wymieniane stare lampy na nowe, ledowe. Wymienione są 

już na korytarzach, a teraz zostały zakupione na cały internat i pokoje. Opłaty za prąd są 

bardzo duże, ponieważ dzieci przychodzą we wrześniu, gdy robi się już ciemno. Światło  

w pokojach świeci się praktycznie przez większość dnia.  
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Radna E. Łągiewka zapytała czy szkoła ma fotowoltaikę?  

 

Kierownik Internatu D. Leszczyńska odpowiedziała, że nie dlatego lampy led są 

zbawieniem.  

 

Przewodniczący Komisji B. Gawron wspomniał, że trzeba rozeznać się w temacie 

programów fotowoltaicznych dla szkół.  

 

Kierownik Internatu D. Leszczyńska wspomniała, że internat nigdy nie czeka na duże 

pieniądze, które wyremontują cały internat. Przyjmują każde pieniądze jakie uda się pozyskać  

i remontują częściami. I to się sprawdza. W każdym pokoju jest już łazienka.  

 

Komisja przyjęła do wiadomości informację dotyczącą funkcjonowania Zespołu Szkół  

im. W. Szafera w Złotym Potoku.  

 

Ad.2. 

 

 Komisja w obecności  7 radnych – 7 głosami „za” przyjęła protokół nr 2/24 z dnia  

18 czerwca 2024 roku bez odczytywania.   

 

 Członkowie Komisji ustalili termin kolejnego posiedzenia: 

- 1 sierpnia 2024 r. (czwartek) o godz. 9.00 w Starostwie Powiatowym  

w Częstochowie.  

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Komisji B. Gawron zamknął 

posiedzenie.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                 

   

Kierownik Internatu oprowadziła komisję po pomieszczeniach internatu i szkoły pokazując 

pracownie i wykonane remonty.  

 
Protokołowała: Justyna Mrowiec          

         

    Przewodniczący Komisji 

                       Bogusław Gawron 


